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§ 1. Val av protokolljusterare 
Pensionärsrådet beslutade att Viveca Sarman och Yvonne Wendt justerar dagens protokoll. 

 

§ 2.  Tid för protokolljustering 
Pensionärsrådet beslutade att protokollet justeras den 21 september kl. 10.00. Protokollet e-

postas till medlemmarna inför justering.  

 

§ 3.  Föregående sammanträdesprotokoll 2011-08-15 
Förvaltningen har efter önskemål från pensionärsrådet framfört att det ska annonseras om 

Uteträffen i lokalpressen. Det har ännu inte skett så förvaltningen kommer återigen att ta upp 

frågan. När det gällde ärendet avseende redovisning av 2010 års stimulansmedel så gjorde 

förvaltningen en justering av angivna orsaker till låg förbrukning av beviljade medel utifrån 

pensionärsrådets synpunkter. Lili Briese har bett vård- och omsorgsboendena redovisa hur 

man tar hand om omsorgspersonalen när det har inträffat ett dödsfall, förvaltningen åter-

kommer när redovisningen är klar. Inga övriga synpunkter på föregående sammanträdesproto-

koll, protokollet läggs till handlingarna.  
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§ 4.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2011-09-29 
Tertialrapport 2 Östermalms stadsdelsnämnd 

Pensionärsrådet konstaterar att äldreomsorgen, trots ett prognostiserat överskott, får pengar till 

följd av omvandling till trygghetsboende. Enligt Marianne Snell är dessa medel avsatta sedan 

tidigare och eventuellt överskott i äldreomsorgen täcker underskott inom andra verksamhets-

områden. Pensionärsrådet ställer sig positiv till den ökade bemanningen inom demensvården 

vilket görs med centrala medel från Äldrenämnden. Pensionärsrådet efterlyser en broschyr 

från Rioträffen och önskar att Uteträffen beskrivs tydligare tillsammans med de övriga träff-

punkterna. Pensionärsrådet är positiv till lagändringen i Socialtjänstlagen angående vistelse-

begreppet men konstaterar samtidigt att det innebär ökade kostnader för nämnden. Pensionärs-

rådet menar att målet vad gäller brukares nöjdhet med maten är något lågt. Marianne Snell 

menar att målet är satt utifrån vad som bedöms vara realistiskt att uppnå. När det gäller 

Körsbärsgården så går avvecklingen enligt planerna, de boende med behov av demensinrikt-

ning erbjuds lägenhet på Väduren. Pensionärsrådet noterar att det inom äldreomsorgens 

verksamheter finns flera vårdarhundar och önskar att en vårdarhund med förare bjuds in till ett 

sammanträde, förvaltningen återkommer i frågan. I och med de besvarade frågorna läggs 

ärendet till handlingarna.  

 

Återrapportering av vidtagna förbättringsåtgärder samt sommaruppföljning 

Pensionärsrådet ställer sig positiv till den uppföljning som har genomförts under sommaren 

och har inget att tillägga. Ärendet läggs till handlingarna. 

 

Kvalitets- och avtalsuppföljning av Linnégårdens vård- och omsorgsboende 

Linnégården ger, som pensionärsrådet ser det, sammanfattningsvis ett intryck av att vara 

en välfungerande verksamhet, det dock anmärkningsvärt att brandrutiner helt saknas på 

boendet. Ärendet läggs till handlingarna.  

 

Kvalitets- och avtalsuppföljning av Dianagårdens vård- och omsorgsboende 

Pensionärsrådet noterar att Dianagården bland annat behöver arbeta med utbildnings-

planer och en förbättrad kontinuitet. Verksamheten ger ett intryck av att vara ett trevlig 

boende Ärendet läggs till handlingarna.  

 

Uppföljning av hemtjänst  

Pensionärsrådet har tagit del av uppföljningarna av Finsk hemtjänst, Silverkatten, Homes och 

Aleris och konstaterar att Silverkatten har mycket få ärenden. Pensionärsrådet menar att det 

bör finnas någon form av minimigräns för antal ärenden och att högre krav bör ställas vid 

upphandlingen av hemtjänstföretagen. Enligt Marianne Snell pågår en översyn av kravnivån 

för att komma in i valfrihetssystemet. Förslag att Nina Wiklund som arbetar med hemtjänst-

uppföljningar bjuds in till ett kommande sammanträde. Ärendet läggs till handlingarna. 

 

Förslag på ersättningsmodell för basservice vid parboende  

Pensionärsrådet har tagit del av remissen och ställer sig positiv till att de äldre par som så 

önskar får möjligheten att bo tillsammans inom vård- och omsorgsboende, även om olika 

omvårdnadsbehov föreligger. Ärendet läggs till handlingarna. Förvaltningens remissvar 

skickas med protokollhandlingarna.  

 

§ 5. Besök av demensvårdutvecklare Marjo Tuomi 
Marjo Tuomi är projektanställd demensvårdsutvecklare inom förvaltningen. Hon arbetar med 

att implementara de nationella riktlinjerna för vård och omsorg vid demenssjukdom i 
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stadsdelens verksamheter. De nationella riktlinjerna utgavs av Socialstyrelsen i maj 2010, 

syftet är att personer med demenssjukdom över hela landet ska få tillgång till en kunskaps-

baserad och jämlik vård och omsorg. Riktlinjerna innehåller rekommendationer för såväl 

hälso- och sjukvården som socialtjänsten. Rekommendationerna omfattar  diagnostik, 

uppföljning, läkemedelsbehandling, omvårdnad, dagliga aktiviteter, dagverksamhet, boende 

samt stöd till anhöriga. Grundtanken är att all vård och omsorg om demenssjuka personer bör 

bygga på ett personcentrerat förhållningssätt. Riktlinjerna innehåller inga rekommendationer 

om tvång och begränsningar och det finns heller inget i lagstiftningen som regelerar detta. En 

demenssjuk person har full rättshandlingsförmåga och man får inte låsa in människor mot 

deras vilja. Om en situation uppstår där en boende vill komma ut från en låst avdelning måste 

personalen hantera detta, ex gå ut med personen.  

 

Pensionärsrådet framförde en fråga om  minnesproblematik tas upp vid landstingets uppsökade 

hembesök. Dokumentet ”Hälsosamtal för 75-åringar i Stockholms läns landsting” beskriver 

hälsosamtalets syfte och innnehåll, bifogas protokollet.  

 

§ 6. Rapport från vård- och omsorgsboenden 
Ulla Bowallius har besökt förtroenderådet på Dianagårdens vård- och omsorgsboende. Vid 

mötet fick man inte igång lokalens hörselslinga. VD Tommy Ring redogjorde för ekonomin 

som nu är i balans samt att man har fått 350 tkr för en utökning av bemanningen vid 

demensboendet. Verksamheten har sett över antal timvikarier för att förbättra kontinuiteten. 

Vid förtroenderådet fick deltagarna smaka på maten som serveras på Dianagården, Ulla 

Bowallius tyckte inte att konsistensen på maten var bra.  

 

Margareta Thörnblom har besökt förtroenderådet på Kattrumpstullens vård- och omsorgs-

boende. Verksamhetschefen sedan i maj, Eva Magnusson, presenterade sig. Utifrån avtals-

uppföljningen så arbetar verksamheten med ett antal förbättringsåtgärder, bland annat kring 

aktiviteter och personalens arbetssätt. Solskyddet på altanen har förbättrats. Personalen får 

utbildning i läkemedelshantering, kontaktmannaskap och bemötande. Det har framförts 

synpunkter på att det ibland är svårt att veta var personalen befinner sig. Verksamheten har 

därför infört att personalen markerar med en skylt på dörren till den brukare som de för 

närvarande är inne hos och hjälper.   

 

§ 7. Övriga frågor 
Pensionärsrådet önskar studiebesök på Brahem och Löjtnantsgården, förvaltningen 

presenterade två datum, dock passade dagarna inte så bra. Ett nytt datum har bokats in, 

förvaltningen återkommer med det andra: 

 

Löjtnantsgården 2 november kl 10.30. Verksamhetschef Elvie Isaksson, tfn 504 805 01 

möter upp vid entrén. Adress: Löjtnantsgatan 8. 

 

Brahem. Verksamhetschef är Karin Magnusson, tfn 580 047 07. Adress: Brahegatan 49. 

 

KPR:s senaste protokoll från den 13 september 2011 medsändes utskicket av pensionärs-

rådets protokoll.  

 

§ 8. Nästa möte   
Nästa sammanträde är den 17 oktober 2011. Lokal: Hjorten.  
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OBS! Ändrad tid för nästa sammanträdet till kl 13.00 då presidiet kommer. Förmötet 

börjar kl 12.30. Receptionen är stängd för lunch, sekreterare släpper in rådets medlemmar.  

 

Sekreterare: Hanna Markkula 


